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 1. Godkendelse af referater fra sidste ordinære møde  
 
Referatet blev godkendt. 
 

2. Drøftelse: Fakultetsstrategien: den videre proces, herunder arbejdet med Areas 
of Thought Leadership (AoT): hvad er AoT og hvad vil vi med AoT? v/ Peter Møll-
gaard  

 
Dekanen gav en kort orientering om proces for strategiens tilblivelse. Han nævnte blandt andet 
at processen blev påbegyndt for et års tid siden, men grundet KOP23 var det første muligt at 
udmelde denne juni 2023. Næste skridt er igangsættelsen af selve arbejdet med at implemen-
tere strategien. Ikke mindst spørgsmålet om hvad vi forstår ved AoT og hvordan vi skal arbejde 
videre hermed, er vigtigt i den videre proces. Han understregede, at det ikke er forventningen 
alle på fakultetet skal involveres i de tre AoT’s. Der er og skal fortsat være god plads til kvalitets-
forskning, som ikke nødvendigvis falder inden for et eller flere AoT’s.  
 
Der faldt blandt andre følgende bemærkninger til dagsordenspunktet fra rådets medlemmer: 
 

• Skal AoT opfattes generisk eller at vi skal være førende inden for et snævert felt? De-
kanen nævnte her, at den forestående involverende proces netop skal bidrage til at 
svare herpå 

• Er det for ambitiøst med tre AoT når de dækker så bredt? Dekanen henviste til svar 
ovenfor 

• Er der en sammenhæng mellem AoT og campusprofiler? Dekanen svarede, at cam-
pusprofilerne først og fremmest skal bidrage til at sikre en solid studentermasse. AR 
kan eventuelt på et senere mødedrøfte sammenhæng mellem AoT og campusprofiler 

• Bliver profilering af SDU BSS for kompleks med både klynger, centre og nu AoT- vi har 
mange spydspidser -måske mindske kompleksiteten? Og virker klyngerne efter 
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hensigten? Dekanen nævnte, at der er planen snarest at iværksætte en evaluering af 
klyngerne 

• De tre AoT rummer vigtige samfundstemaer, som de øvrige universiteter også arbejder 
med – er vi sikre på, at vi er/kan blive de bedste? Dekanen svarede, at det i den videre 
AoT- udviklingsproces er vigtigt at have for øje at vi skal kunne profilere os ud fra egne 
styrker 

• Huske at opstille indikatorer for, hvornår ambitionerne med AoT er en succes. Dekanen 
var var enig her, og nævnte, at succesmål vil blive udarbejdet i forbindelse med det vi-
dere arbejde 

• Engagement i det videre arbejde forudsætter et godt kendskab i miljøerne til AoT – 
kommunikation er vigtig. Dekanen erklærede sig enig heri. 

 
Dekanen takkede for de relevante spørgsmål og kommentarer og nævnte i den forbindelse, at 
der forestår en involverende proces, som skal sikre at vi i fællesskab får udformet de tre AoT ’s, 
så de giver mening for organisationen Han noterede sig også, at der fra rådets side var opbak-
ning til en evaluering af klyngerne, og at rådet var indstillet på at bidrage til en sådan. 
 
Præsentation anvendt under punktet tilsendes medlemmerne af Akademisk Råd. 

 
3. Orientering og drøftelse: Status på AACSB og Peer Review Team-besøg samt lidt 

om AR's rolle v/Peter Møllgaard  
 

Dekanen indledte med at nævne den vel gennemførte MOCK-session, men understregede, at 
det netop kun var en test. Han anbefalede rådets medlemmer at have et godt kendskab til fakul-
tetets strategi, herunder mission og vision. Det var hans samlede vurdering, at SDU BSS er 
godt forberedt til besøget af Peer Review Team den 24 - 27. september. Med afsæt i besøget 
laver teamet en afrapportering og en indstilling, som skal igennem et par AACSB-instanser. Vi 
kan derfor først forvente at få besked om, hvorvidt vi har opnået en akkreditering omkring jul. 
 
Fra rådets side deltager Mette Præst Knudsen og Kim Klyver i sessioner under besøget. 
 
Rådet tog orienteringen til efterretning. 
 

4. Orientering: Status på proces vedrørende overdragelse af Campus Slagelse til 
RUC v/Peter Møllgaard  
 

Dekanen gav en orientering om de igangværende og komplekse økonomiske beregninger i for-
bindelse med overdragelsesprocessen. Hvis der med afsæt heri er grundlag for det, kan en for-
mel godkendelse af overdragelsesvilkår, forventes i oktober med formel virkning fra september 
2024. 
 

5. Drøftelse: Udkast til fakultetspolitik: Good interaction between students and 
faculty  
 

Formanden gennemgik kort de til punktet udsendte bilag. 
 
Dekanen nævnte indledningsvis, at baggrunden for udkastet er at sikre den gode og professio-
nelle interaktion mellem studerende og underviser. 
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Fra rådets blev behovet for en bred kommunikation om politikken betonet. Det blev også nævnt, 
at det er vigtigt at vide, hvordan eventuelle brud på den gode interaktion skal håndteres – hvor 
går man hen, hvis man oplever brud på spillereglerne? Fra de studerende side har der været 
ytret ønske om en ombudsmandslignende funktion. 
 
Rådet nævnte, at de administrative medarbejdere ikke må glemmes. Dekanen var enig, og 
nævnte, at dette er håndteret i anden kontekst. 
 
Prodekan for uddannelse er ansvarlig for den videre proces for fakultetspolitikken på dette om-
råde 
 

 6. Drøftelse: Studiestart og frafald v/ Nanna Louise Dideriksen  
 

Med afsæt i studenter-klumme i rektors nyhedsbrev redegjorde Nanna Louise Dideriksen for op-
levelsen af en række kritiske forhold vedrørende studiestart, herunder at der allokeres færre 
ressourcer til aktiviteterne. 
 
Dekanen takkede for de studerendes engagement i kvaliteten af studiestart, og nævnte, at der 
var aftalt et snarligt møde mellem repræsentanter for de studerende og den administrative le-
delse på fakultetet. 
 
Der faldt fra rådet følgende bemærkninger i forlængelse af introduktionen til punktet: 
 

• Det er korrekt, at studiestart er ændret gennem årene – studiestart er nu mere faglig 
funderet end tidligere, hvor der blev lagt mere vægt på det festlige islæt. Der er ikke al-
lokeret færre midler til studiestart- men midler anvendes anderledes end tidligere. 

• En anerkendelse af, at fakultetet med fordel kan se på om KA-studiestart kan forbedres 
• Frafald er komplekst og kan ikke isoleres til et spørgsmål om kvalitet af studiestart 
• Der er store lokale forskelle i afvikling af studiestarten – det afspejler klummen ikke 
• Vigtig dialog: hvis de studerende ikke oplever at de allokerede midler til studiestart, an-

vendes fornuftigt skal vi reagere 
 
Formanden takkede Nanna Louise Dideriksen for at tage emnet op. Det er godt med dialog og 
de kritiske bemærkninger er noteret. 
 
Det blev aftalt at følge op på punktet på det førstkommende møde i Akademisk Råd. 
 

 7. Orientering: Status på søgning og optag ved Det Samfundsvidenskabelige Fakul-
tet v/Peter Møllgaard Skriftlige meddelelser 
 

Dekanen gav en kort orientering om optaget sommeren 2023, herunder om optag på HA i cam-
pusbyerne. Medlemmer fra rådet gav udtryk for, at der i Esbjerg, Kolding og Slagelse er bekym-
ring over de vigende optagstal. Der blev ligeledes udtrykt bekymring for markedsføring, der sy-
nes at være rettet direkte mod SDU fra andre aktører. Dekanen kunne oplyse, at direktionen på 
sit møde den 14. september netop har fokus på, hvordan aktivitet og indtjening i Kolding kan 
øges de kommende år. Han udtrykte forståelse for de faldne bemærkninger, og tilkendegav at 
udviklingen har ledelsens bevågenhed. 
 

8. Orientering: Status på proces vedrørende etablering af nyt institut, herunder re-
kruttering af ny institutleder 
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Dekanen gav en status på processen og kunne oplyse, at ny institutleder forventes at tiltræde 1. 
november 2023. 
 
 

9. Nyt fra Dekanen, herunder karakterkrav og evt. fritagelser på Samfundsviden-
skab  
 

Dekanen gav en orientering om ændringer i karakterkrav: 
 

• Mindst 7 i kvote 1 eller bestået adgangsprøve i kvote 2 – gælder for alle SAMF. Uddan-
nelser. Dog undtagelser: Mindst 6 i kvote 1 eller bestået adgangsprøve i kvote 2: HA på 
alle campusser (Odense, Kolding, Esbjerg, Sønderborg og Slagelse.) 

 
Det er ”rene” karakterkrav, så ”eller X krav” fjernes, hvilket også er en skærpelse 
 

10. Nyt fra formanden 
 

Formanden orienterede om følgende fra Universitetsrådet: 
 

• Kandidatreformen  
• SDU Funding strategi (anden bølge, herunder Research Academy)  
• Proces vedr.  kvalitetssystemet  
• SDU X (Efter, - videreuddannelse)  
• SAMF synes ikke stærkt repræsenteret i forløb om bæredygtighed 

 
11. Skriftlige meddelelser 

 
Se dagsorden 
 

 12. Eventuelt 
 
Formanden kunne oplyse, at Jørgen L. Lauridsen var udpeget til ph.d.-studielederposten, og at 
han som følge heraf indtræder i Akademisk Råd som observatør. Han blev budt velkommen. 
 
 
 


